



# ကညီဂုဝီခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂုဝီခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်န့ၣ်သဝီပူၤ

## လံာ်ဘိးဘၣ်ရၤလီၤလၢဟီၣ်ခိၣ်ဒိဖျါၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အါထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢၢ်ဘၣ်ဘးမ့ၣ်ပိၢ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤမ့ၣ်ပိၢ်တၢ် ဟူးတၢ်ဂဲၤအမုၢ်န့ၣ်

လါအ့ၣ်ဖြၣ် ၄ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်

လါအ့ၣ်ဖြၣ် ၄ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် တနံၤအံၤ ဒ်အမ့ၢ် ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဖျါၣ် တၢ်ဟ့ၣ်အါထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢၢ် ဘၣ်ဘး မ့ၣ်ပိၢ်ဒီး တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤမ့ၣ်ပိၢ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအမုၢ်န့ၣ်အံၤန့ၣ် ကညီဂုဝီခွဲးယာ်ကရူာ် (KHRG) အဲၣ်ဒီးဟံၣ်ဖျါအါထီၣ်ဘၣ်ဘး လၢကီၢ်ပယီၤ မုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤ သုးဖီၣ်စုကဝဲၤလၢ အစိးကါဝဲ ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပိၢ်ဒီး တၢ်စုကဝဲၤ ပိးလီၤအဂုၤအဂၤ လၢအပိၢ်ဖး သ့သ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအဂ့ၢ်အကျါ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

သုးဖီၣ်စုကဝဲၤ, လီၤဆီဒၣ်တၢ် ပယီၤသုးမိၤစိရိၤအသုးသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်သ့ၣ်ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပိၢ် အါအါဂီၢ်ဂီၢ်အံၤ ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ တၢ်မၤပျံၤမၤဖးဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ် လၢဒုဖိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်အိၣ်မူဒီး တၢ်လုၢ်အိၣ် နီၢ်ခိသးသမူ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တနံၤအံၤ, KHRG ဃုထီၣ်ဝဲထံၣ်ဂုၤကီၢ်ဂၤပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါသ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢ်လၢ ကဟံပနီၣ်ဝဲပုၤဂုဝီ ဝီခွဲးယာ်တၢ်အိၣ်သး လၢအဟဲးဒိၣ်ထီၣ်လၢကညီကီၢ်စဲၣ်အပူၤအံၤ လၢက ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်ဂုဝီ တဲာ်တဲာ်ဖျါဖျါ ဒ်သိး ကမၤပတုာ်ကွံာ် တၢ်မၤဆါပယွဲထံဖိကီၢ်ဖိကမျါသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် ဒီးကဒိသဒါထံဖိကီၢ်ဖိကမျါသ့ၣ်တဖၣ် လၢဟီၣ် လၢ်မ့ၣ်ပိၢ် ဒီးတၢ်စုကဝဲၤပိးလီၤအဂုၤအဂၤလၢ အပိၢ်ဖးသ့သ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်လီၤပျံၤလီၤဘၣ်ယိာ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

စးထီၣ်လၢပယီၤသုးမိၤစိရိၤဟံးန့ၣ်တၢ်စိတၢ်ကမိၤလၢ ၂၀၂၁ နံၣ် ဒီးတၢ်ဒုးတၢ်ယၤဟဲးဆူၣ်ထီၣ်လံၤလံၤန့ၣ် ပယီၤသုး မိၤစိရိၤအသုး ဒီးသုးပၢၢ်ဆါတၢ်အသုးသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်သ့ၣ်ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပိၢ် လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤ လၢတၢ်ဒိသဒါလီၤအသးအဂီၢ်မုၢ်ဂုၤ လၢတၢ်ထီၣ်ဒုးတၢ်အဂီၢ်မုၢ်ဂုၤ ဟဲအါထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. သုးဖီၣ်စုကဝဲၤသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်သ့ၣ်ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပိၢ် အါအါဂီၢ်ဂီၢ်လၢကညီကီၢ်စဲၣ်အပူၤန့ၣ် တမ့ၢ်ဝဲတၢ်လၢအလီၤတိာ်လီၤဆီဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပိၢ် အလီၤလံၤဒီးအသိခံကလုာ်လၢ် ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်လီၤပျံၤလီၤဘၣ်ယိာ်န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢ လါဖၣ်တြုၤအါရံၣ် ၂၀၂၁ နံၣ် တုၤလါနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် KHRG မၤနီၣ်မၤယါဝဲ ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပိၢ်ပိၢ်ဖးထီၣ်အယိ လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ် သဝီဖိအသံအိၣ်ဝဲ အစုၤကတၢ် ၂၁ ဂၤ ဒီးပုၤဘၣ်ဒိဘၣ်အိၣ်ဝဲ ၆၀ ဂၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤသံပုၤဘၣ်ဒိဘၣ်တဖၣ်အံၤအကျါန့ၣ် ဟံးဃုာ်ဝဲဒီးဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အါတက့ၢ်န့ၣ် လၢအတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူအဂီၢ် ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ် လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤအခါ ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဝဲဒီး ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပိၢ် သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဒီး

အဟံဂ်ဖိဃီဖိသုဂ်တဖှ် ဘဂ်ကွၢ်ဆၢဂ်မဲၣ်ဝဲဒီး တၢ်တၢ်အကလုာ်ကလုာ် ဒီးတၢ်လၢအဝဲသ့ဂ် ဘဂ်ကွၢ်ဆၢဂ်မဲၣ်ဝဲ နီၣ်ခိတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး၊ ဒ်န့ၣ်အသိး သးတၢ်ဆိကမိဂ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စး ဒီဖျိတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးသးအယိ၊ ကကူစါ ယါဘျါသးအဂီၢ် ကသံဂ်ကသီပုၤကလံၤဒိဂ်၊ ဒီးဒီဖျိနီၣ်ခိကွၢ်ဂီၤ တလၢပုၤလၢဘၣ်အယိ တၢ်လုာ်အိၣ် နီၣ်ခိသးသမူ အဂီၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်တၢ်သ့ဂ်တဖှ်အယိ ဘဂ်ကွၢ်ဆၢဂ်မဲၣ်စ့ၢ်ကီးဒီး နီၣ်သးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးန့ၣ်လီၤ. တဘျီ တခိၣ်န့ၣ် ဒီဖျိပယီၤသးမိၤစိရီၤ အသးသ့ဂ်တဖှ် ဒီးလီၤဝဲမ့ၣ်ပိၤလၢ ဒုဖိသဝီဖိသုဂ်တဖှ် အဟံဂ်ကပိၣ်ကပၤ ဒီးတၢ်သ့ဂ်ထီၣ် အဂုၤအဂၤ လၢအရ့ၣ်ဒိၣ်အမ့ၢ် တၢ်မၤလိကွီၤ တၢ်ဟ့ၣ်ကသံဂ်ဒါး၊ ဒီးတၢ်ဘျီတၢ်ဘျါ တၢ်သ့ဂ်ထီၣ် သ့ဂ်တဖှ် ကပိၣ်ကပၤအယိ ဒုဖိသဝီဖိလၢ အဘၣ်သ့ၣ်မ့ၢ်ဟးဖျိးသ့ဂ်တဖှ်စ့ၢ်ကီး ဘဂ်ကွၢ်ဆၢဂ်မဲၣ်ဝဲဒီး တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ အတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤ လၢကက့ၤကဒါဆူအဒုသဝီတၢ် အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ် ဒ်သိးကက့ၤအိၣ်ကဒါက့ၤမ့ၢ်ဂ့ၤ က့ၤဖဲးတၢ်မၤတၢ်လၢ အဂီၢ် သ့ဂ်တဖှ်မ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.

မ့ၣ်ပိၤဒီးမ့ၣ်သ့ဂ်လၢအတပိၣ်ဖးထီၣ်ဒီးဘၣ် လၢပယီၤသးမိၤစိရီၤခးလီၤဝဲလၢကဘီယုၤဒုးသးမ့ၢ်ဂ့ၤ၊ ကျိဖးဒိၣ်သ့ဂ်တ ဖှ်မ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ် ဒုးကဲထီၣ်စ့ၢ်ကီးဝဲ တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအတၢ်ဘၣ်ယိဘၣ်ဘျီဖးဒိၣ်တခါ လၢဒုဖိသဝီဖိသုဂ်တဖှ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်စုကဝဲၤပိးလီၤလၢတၢ်ခးလီၤအိၣ်ဒီးတပိၣ်ဖးဘၣ်သ့ဂ်တဖှ်န့ၣ် အိၣ်ထီၣ်ဘၣ်ဝဲလၢတၢ်ဆၢကတီၢ်ဖး ယံၣ်ဖးထီၣ်အပူၤသ့ဝဲ ဒီးဒီဖျိလၢမ့ၣ်ခိၣ်စူၤကၢၢ်လၢဒီးထံဒိၣ်ယိၣ်ယုၤအယိ အလီၢ်အိၣ်သးဆိတလဲအသးသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ၊ ဒုးယၤစုကဝဲၤပိးလီၤလၢအပိၣ်ဖးသ့သ့ဂ်တဖှ် မ့ၢ်အိၣ်လၢဒုသဝီလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ် ဖိဒိသ့ဂ်သ့ဂ်တဖှ် မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ညီဒိၣ်ဝဲ ဒီဖျိလၢအဝဲသ့ဂ်တသ့ဂ်ညါဟံၣ်သ့ဂ်ဟံၣ်သးဘၣ်ဃးဒီး ဒုးယၤစုကဝဲၤပိးလီၤ သ့ဂ်တဖှ်အံၤ အတၢ်လီၤပျံၤ ဘၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. အဒိ၊ ဖဲလၢယနူၤအါရံၣ် ၂၆ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်၊ ဖိသ့ဂ်ခံၣ်လၢအအိၣ် လၢသ့ဂ်ယၣ်ကိသဝီ၊ မိမးကရူၢ်၊ ကီးတရံးကီၢ်ဆၢဂ်၊ ဒုပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရံၣ်န့ၣ် လဲၤထံၣ်န့ၣ်ဝဲကျိဖးဒိၣ်ချံ လၢအလီၤတၢ်ဒီးတ ပိၤဘၣ်တဖျါန့ၣ်လီၤ. အခိၣ်ထံးန့ၣ် ဖိသ့ဂ်ခံၣ်လၢအံၤဆိမိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ကဘီယုၤဟဲတ့ၢ်လီၤကျိချံတဖျါအံၤအယိ အဝဲသ့ဂ်ဟဲက့ၤစိၣ်ဆူသဝီန့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ဂ်အကျါတဂၤန့ၣ်ထၢန့ၣ်ဝဲကျိချံဝဲန့ၣ်လၢအဖျါခံထၢပူၤ ဒီးဟဲက့ၤဒုးန့ၣ်ပုးဝဲ သဝီဖိတဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢအဝဲဒုးန့ၣ်ပုးဝဲကျိချံဝဲန့ၣ်လၢသဝီဖိတဂၤအခါ၊ မ့ၢ်ဂံၢ်တဂၤထံၣ်ဝဲဖိသ့ဂ်ဝဲန့ၣ် စိၣ်ဃာ်ဒီး ကျိချံအယိ အဝဲကိးပသုထီၣ်လၢအကလုာ်ဖးဒိၣ် “နလဲၤမၤန့ၢ်ဖဲလဲၣ်” တဘျီဃီ ဖိသ့ဂ်အဝဲန့ၣ်ဖးဘၣ်အသး ဒီးကျိ ချံလၢအစိၣ်ဃာ်ဝဲန့ၣ် လီၤတၢ်ပိၣ်ဖးထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ကျိချံဝဲန့ၣ်ပိၣ်ဖးထီၣ်ဘၣ်ဝဲဖိသ့ဂ်ခံၣ်လၢလၢဒီး ဖိသ့ဂ်အကျါ တဂၤန့ၣ် ဘၣ်ဒိ တယံၣ်ဘၣ်ဒီး အသးသမူဟးထီၣ်ကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပိၤအံၤ အမၤသံမၤဘၣ်ဒိဝဲပုၤထံဖိကီၢ်ဖိကမျါၢ်၊ လီၤဆီဒၣ်တၢ်ဖိ ဒ်ဖိသ့ဂ်သ့ဂ်တဖှ် လၢအကယၤကယၤ န့ၣ်လီၤ. ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပိၤအံၤ ကဲထီၣ်စ့ၢ်ကီးဝဲ လီၢ်ကဝီၤ သဝီဖိ တၢ်လုာ်အိၣ်နီၣ်ခိသးသမူ တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ အတၢ်ဘၣ်ယိၣ် တကးဒ်ဘၣ်အမဲၣ်ညါ လၢပုၤသ့ၣ်အိၣ်ကမ့ၢ်တဖှ်စ့ၢ်ကီး ကက့ၤအိၣ်လၢ အတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ်စ့ၢ်ကီၤ ကဲထီၣ်ထဲ တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ တၢ်သ့ဝဲမ့ၣ်ပိၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်မၤကမၢ် ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျါပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်လိၣ်ဘၣ် သဲးစးတၢ်ဘျါခိၣ်သ့ဂ်အကျါတထံၣ် လၢအမ့ၢ်ဝဲတၢ်ပံာ်ဖးနီၤဖးလီၤဆီဝဲ ဝဲထံဖိကီၢ်ဖိကမျါၢ်

ဒီးပုလုအဒုးတၢ်သ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. KHRG တၢ်မၤနီၣ်မၤ ဃါဟ်ဖျါဝဲဒၣ်လၢ ပယီၤသုးမိၤစီရိၤအသုးသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးလီၤဝဲဟီၣ် လၢမ့ၣ်ပိၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢသဝီပူၤဒီးသဝီခိၣ်ဃၢၤ ဒ်အမ့ၢ်စံၣ်ပျီပူၤ ဒီးကျဲမ့ၢ်ပူၤ လၢလီၤကဝီၤဒူထီၣ်သဝီဖိ သ့ၣ်တဖၣ် ဟးထီၣ်က့ၤလီၤဝဲကိးမုၢ်န့ၣ် ဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်တဒုးသ့ၣ်ညါ ဒူထီၣ်သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် လၢအဒီးလီၤ မ့ၣ်ပိၤအလီၤဘၣ်. တၢ်ကဲထီၣ်အသးလၢ တၢ်တီၣ်ဖျါထီၣ်အီၤတနီၤန့ၣ် ပယီၤသုး သ့ၣ်တဖၣ် ဒီးလီၤဝဲ ဟီၣ်လၢ မ့ၣ်ပိၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢသဝီပူၤ ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒးသ့ၣ်တဖၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ် ပယီၤသုးမိၤစီရိၤ အတၢ်အဲၣ်ဒီးမၤဆါပယွဲဝဲ ဒူထီၣ်သဝီဖိလီၤလိၤန့ၣ်လီၤ. ထံလီၤကီၢ်ပူၤတၢ်သဘံၣ်သဘုၣ်ဒီး တၢ်သူဝဲဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပိၤလၢ တၢ်လီၤသကုၤဆးဒးန့ၣ် မၤဘၣ်ဒိဝဲ ထံဖိကီၢ်ဖိကမုၢ်သ့ၣ်တဖၣ် အခွဲးအယၢ်ခိၣ်သ့ၣ်အါမံၤ ပၣ်ယုာ်ဝဲခွဲးယၢ် လၢတၢ်ဟးထီၣ်က့ၤလီၤလၢတၢ်သဘျုအပူၤ, တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိၣ်သးသမူခွဲးယၢ်, ဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢခွဲးယၢ် သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.

ပဟ်လုၢ်ဟ်ပူၤ ဒီးဟ်ပနီၣ်ဝဲ လီၤကဝီၤကမုၢ်တၢ်ကရၢကရိသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးကရၢသဘျုသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဂဲၤပျုၢ်ဂဲၤ ဆုးဒ်အမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်အါထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢ် ဘၣ်ဃးမ့ၣ်ပိၤဒီး တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤပုၤလၢ အတူၢ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ဃီ ပနၢ်လၢတၢ်ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအါန့ၢ်အလီၤသ့ဝဲ လၢတၢ်ကဒိသဒါဝဲဒူထီၣ်သဝီဖိ သ့ၣ်တဖၣ် ဒီးတြီဃာ်ဝဲ တၢ်သူဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပိၤ ဒီးတၢ်စုကဝဲလၢအပိၤဖးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. KHRG တတူၢ်လိာ်ဝဲ တၢ်သူတၢ်စုကဝဲ ဒ်န့ၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ် ဒီးနဝဲလၢတၢ်မၤကတၢ်ကွံာ် တၢ်သူဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပိၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲတၢ်လၢအရဲဒိၣ်လၢ တၢ်ကမၤလီၤတံာ်ဝဲ ဒူထီၣ်သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ ဒီးအတၢ်အိၣ်မူအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ဖဲလါအ့ၣ်ဖျါ ၄ သီ ၂၀၂၄ နံၣ် အနံၤအံၤန့ၣ်, KHRG ဃုထီၣ်ဝဲလၢ,

- သုးဖိၣ်စုကဝဲခဲလၢက ဟးဆဲးဝဲတၢ်ဒီးလီၤအါထီၣ်ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပိၤအသီသ့ၣ်တဖၣ် လၢထံဖိကီၢ်ဖိကမုၢ် သ့ၣ်တဖၣ် အိၣ်တၢ်အလီၤ ဒီးမၤနီၣ်ဃာ်ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပိၤလၢတၢ်ဒီးလီၤဃာ်တၢ်လံာ်အီၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးတၢ်ပနီၣ်ဖျါ ဖျါဖျါဖျါ ဒီးဒုးသ့ၣ်ညါဒူထီၣ်သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဒီးလီၤမ့ၣ်ပိၤအလီၤန့ၣ်လီၤ.
- လီၤကဝီၤပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါသ့ၣ်တဖၣ် ကသူဝဲကျိၤကျဲလၢအဘၣ်ဘၢ ဒီးဆဲးမၤအါထီၣ်ဝဲတၢ် ထုးထီၣ်ကွံာ် ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပိၤသ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်စုကဝဲလၢအပိၤဖးဒ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒီးဒုးယၢ်ပီးလီၤအဂုၤအဂၤ လၢအ ပိၤဖးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ထံဂုၤကီၢ်ဂၤပုၤဟ့ၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်လိာ်ဘၣ်ကရူၢ်ကရၢသ့ၣ်တဖၣ် ကမၤသကိးတၢ်ဒီးတၢ်ကရၢကရိ လၢအမၤ တၢ်လၢလီၤကဝီၤပူၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒ်သိးကဒုးအိၣ်ထီၣ်ဒီးမၤကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်ဝဲ ကျိၤကျဲလၢအဂုၤ ဒီးအကြား အဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢတၢ်ကမၤစၢၤဝဲပုၤတူၢ်ဘၣ်ဒီး အဟံၣ်ဖိဃီဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘုၣ်အပုၤတဝါသ့ၣ်တဖၣ် ကဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဝဲ လီၤကဝီၤတၢ်ကရၢကရိသ့ၣ်တဖၣ် လၢတၢ်မၤဆူၣ် ထီၣ်ဝဲ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒ်အမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်အါထီၣ် တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢ်ဘၣ်ဃး မ့ၣ်ပိၤအတၢ်လီၤပျံၤ လီၤဆီဒ်တၢ် လၢဖိဒ်ဖိသ့ၣ် သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ.

- ထံဂုဏ်ကိရိယာပျဉ်းမူဘဉ်ဒါလၢအဘဉ်ထွဲသ့တဖၣ်ခဲလၢ် ကဟံးထီၣ်ဖီၣ်ထီၣ်ဟူးဂဲၤဝဲလၢအဆိအချ့ ဒ်သိးကဟံးထီၣ်ဝဲ ပယီၤသုးမိၤစီရိၤအခိၣ်အနၢ်သ့တဖၣ် အဂ့ၢ်ဝီ ဒီဖျိအဝဲသ့တဖၣ်လီၤတၢ်ကလုာ် မ့တမ့ၢ် ဟ့ၣ်တၢ်အခွဲးလၢ တၢ်ကမၤဆါပယွဲဝဲဒူဖိသဝီဖိသ့တဖၣ်လီၤလိၤအပိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျိး

စီၤန့ၣ်ဆူ, [hsue@khr.org](mailto:hsue@khr.org)

နီၢ်ဖိလါ, [nawpawlah@khr.org](mailto:nawpawlah@khr.org)